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röviden 

Szja-vita 

• Budapest (MTI) 
Az MSZP par lament i 

frakciója alapvetően egyetért 
a kormány által a Parlament 
elé beterjesztett adótörvény-
módosításokkal - jelentette 
ki a képviselőcsoport véle-
ményét ismerte tve Keller 
László. A kereszténydemok-
rata Csépé Béla a szja mérté-
kének csökkenésével kap-
csolatban arra hívta fel a fi-
gyelmet, hogy a törvény po-
zitív hatásai más elvonások 
növekedése miatt a gyakor-
latban nem lesznek érezhe-
tők a lakosság számára. Un-
gár Klára (SZDSZ) szerint a 
kormány adótörvény-javas-
latai összességében átlago-
san 1,5 százalékpontos adó-
csökkenést eredményeznek. 
Az adófizetők számára ez 
azonban körülbelül 4-6 szá-
zalékost jelent majd. Varga 
Mihály (Fidesz) szerint a 
tervezett adócsökkentések 
üdvözölhetők ugyan, de ez-
zel a kormány csupán azt ad-
ja vissza a lakosságnak, amit 
korábban elvett tőle. 

Nagykunsági 
belvizek 

• Szolnok (MTI) 
A Nagykunságban jelen-

leg mintegy 10 ezer hektár-
nyi földet borít belvíz. A szi-
kes, kötött talajú vidéken a 
tetemes vízmennyiség az au-
gusztusi és szeptemberi eső-
zések miatt gyűlt össze. A 
nyár utolsó hónapjában hul-
lott csapadék mennyisége e 
vidéken háromszorosa volt a 
szokásosnak. A vízzel alapo-
san telítődött talajt azután 
szeptemberben szinte folya-
matosan áztatta az eső, két 
nap alatt annyi hullott, mint 
egy hónapban szokot t . A 
Közép-Tisza-vidéki Vízügyi 
Igazgatóság szakembereinek 
helyszíni tapasztalatai sze-
rint a legnagyobb elöntések 
Karcag térségében figyelhe-
tők meg. 

Gyógyszerészeti 
kongresszus 

• Siófok (MTI) 
A magángyógyszerészek 

szerdán, Siófokon kezdődő 
VI. országos konferenciája a 
Magyarországon működő 
mintegy hétszáz jogelőd nél-
küli magángyógyszertár, és 
ezer, korábban állami tulaj-
donú patika szakmai, finan-
szírozási, jogi és etikai kér-
déseit foglalja össze. Kz öt-
napos sz impózium három 
hagyományos szakmai ren-
dezvénynek is otthont ad: a 
pharmakoökonómia i és a 
gyógyszerkereskedelmi ta-
nácskozásnak, valamint az 
Európai Gyógyszerészkama-
rák első konferenciájának. 

Közép-eurépai 
vámkonferencia 
• Budapest (MTI) 

A vámtételek csökkenése 
ellenére a vám továbbra is 
fontos szerepet fog betölteni 
a kereskedelempolitikában -
állapították meg a közép-eu-
rópai vámkonfe renc i án 
résztvevő vámigazgatási ve-
zetők Budapesten. A kétna-
pos rendezvényről Arnold 
Mihály, a Vám- és Pénzügy-
őrség országos parancsnoka 
számolt be. Hangsúlyozta, 
hogy a vámigazgatási szer-
veknek e régióban kettős fel-
adatuk lesz: könnyfteniük 
kell a törvényes kereskedel-
mi forgalmat, ügyelve az el-
lenőrzés hatékonyságának és 
szigorának további növelé-
sére. 

• Szentesre mennek a katonák? 

Szegednek: oszolj! 

Dr. Holló József vezérőrnagy és dr. Tompa János dandártábornok Szentesnek 
jó, Szegednek rossz hírekkel érkezett. (Fotó: Tésilc Attila). 

Szentes i ez redbő l 
dandár, szegedi dandár-
ból semmi... - ezt közöl-
te tegnap délelőtt a 
szentesi a lakulat állo-
mányával dr. Holló Jó-
zsef vezérőrnagy, a Ma-
gyar Honvédség humán 
főcsoportfőnöke és dr. 
Tompa János mérnök 
dandártábornok, a had-
sereg műszaki főnöke. 

Bejelentésük annak a had-
sereg-korszerűsítési prog-
ramnak része , mely az 
1988/1995-ös országgyűlési 
határozat értelmében kisebb, 
de ütőképesebb honvédség-
gel vette célba a NATO-hoz 
való csatlakozást. A két tá-
bornok a bejelentést követő-
en a régió (rott és elektroni-
kus sajtóinak képviselőit tá-
jékoztatta a szervezeti válto-

zások szükségességéről és 
részleteiről. 

Szentest bővíti, Szegedet 
fe lszámolja a hadsereg új 
vezetése. A Magyar Hon-
védség humán főcsoportfő-
nökének és a két érintett ala-
kulatot igen jól ismerő mű-
szaki főnöknek jutott „osz-
tályrészül" a bejelentés teg-
nap Szentesen. Nem könnyű 
mesterség emberi sorsok fe-
lett dönteni, de tudjuk, a pa-
ranccsal csak egyet lehet csi-
nálni: végrehajtani. 

Kovács István alezredes, 
a 87. Szentes Műszaki Ezred 
parancsnokának helyettese 
nyitotta meg a sajtótájékoz-
tatót, melyet az állomány-
gyűlés után tartottak a Dam-
janich laktanyában. Dr. Hol-
ló József vezérőrnagy, a Ma-
gyar Honvédség humán fő-
csoportfőnöke bevezetőjé-

ben hangsúlyozta, hogy je-
len bejelentésük a hadsereg 
reformjának szerves része. 
Eszerint: a szentesi alakula-
tot a műszaki csapat hagyo-
mányait, földrajzi fekvését, 
infrastruktúráját és kiképzési 
lehetőségeit figyelembe vé-
ve műszaki dandárrá fejlesz-
tik. A szegedi dandárt vi-
szont a beépített környezet-
ben való elhelyezése, a távol 
eső kiképzési és gyakorlási 
lehetőségek miatt a hadsereg 
fe lső vezetése hamarosan 
felszámolja. 

Kérdésünkre a tábornok 
elmondta, hogy a szentesiek 
jobb pozícióból indultak a 
két műszaki alakulat közötti 
döntés meghozatalakor, mi-
vel a blokkosított fegyverne-
mek kialakításának az ő lak-
tanyájuk és kiképző bázisaik 
jobban megfelelnek, mint a 

szegedieké. Szeged csak 28 
kilométerre tudott gyakorla-
tozni, mfg a szentesiek ezt 
helyben meg tudják oldani. 
Dr. Tompa János hozzátette, 
hogy ettől lényeges anyagi 
megtakarítás is várható. Ne-
ki, aki éppen Szegeden 
kezdte katonai pá lyá já t , 
meggyőződése, hogy az or-
szág védelmi képességein 
ezzel a döntéssel nem esik 
csorba. 

Szóba került, hogy a sze-
gedi állomány helyet kap-e a 
szentesi dandárban, amely 
december l-jétől már az új 
állománytábla alapján, mint-
egy 1200 fősre duzzad. A tá-
bornokok szerint minden-
képpen, és „első lépcsőben" 
autóbusszal u taz ta t ják új 
szolgálati helyükre a szege-
dieket. 

A szentesi helyőrség nem 
rendelkezik elég ingatlannal 
a tisztek és tiszthelyettesek 
fogadására, így hamarosan 
megkezdődik 50 szolgálati 
lakás épí tése Szentesen , 
melynek ügyében már tár-
gyaltak Szirbik Imre polgár-
mesterrel. A szegedi állo-
mánnyal a leghumánusabb 
módon fognak eljárni, erről 
biztosította Holló tábornok a 
sajtó képviselőit. 

Kérdésünkre á tábornok 
elmondta, hogy a vásárhelyi 
alakulathoz nem nyúlnak. 
Az IFOR kötelékében szol-
gálatot teljesítő állománynak 
tudnak helyet biztosítani az 
átalakításkor, továbbá a fel-
eslegessé váló ingatlanokat a 
hadsereg szeretné miharabb 
értékesíteni. 

Lukács ezredes és Schmid felügyelő a közös sikerről beszélt. 
(Fotó: Miskolczi Róbert) 

• Felgöngyölítették a Connection-ügyet 

Magyar-osztrák rendőri siker 
Kivételesen nagy bűn-

ügyet derítettek fel a 
Csongrád megyei és az 
oszt rák rendörök . Az 
egyik piramisjáték szer-
vezőit, a Connection Be-
téti Társaságot leplezték 
le, s derítették fel az ál-
taluk elkövetett csaláso-
kat . Az okozott k á r 
azonban nem tudható 
pontosan, mivel a bizo-
nyítékok jelentős része 
eltűnt, megsemmisült. 

A The Connec t ion Bt. 
1993 augusztusában alakult 
Egerben, s két osztrák férfi, 
G. M. és J. G. a lakí to t ta 
meg. Tevékenységi körük-
ben 66 különböző tevékeny-
séget jelöltek meg, de tulaj-
donképpen csak a számító-
gépes pilótajátékot gyako-
rolták. Ezen a területen a két 
férfi már Ausztriában gya-
korlatot szerzett, hazánkban 
pedig hat évvel ezelőtt egy 
biztosítási társaságot alapí-
tottak. Az osztrákok magyar 
munkatársakat képeztek ki, 
akik később beszervezték a 
játékosokat. Mindenkinek 39 
ezer 200 forintot kellet befi-
zeni, s különböző módon le-
hetett különböző tételekhez 
hozz'ájutni, attól függően, 
hogy hol helyezkedik el a já-
tékos. Az egész rendszert 
egy K. D. nevű osztrák férfi 
számítógépe tartotta nyilván, 
s a vizsgálatok szerint egye-
dül neki volt felülírási joga. 
Mivel a programot, s a nyil-
vántartást nem sikerült le-
foglalni, nagyon sok bizony-
talanság maradt még mindig 
az ügyben. Azt azért ponto-
san lehet tudni, hogy 556 

millió 937 ezer 881 forint 
folyt be a cég számlájára, s 
1828 befizető adatait tudták 
megállapítani. Összesen kö-
rülbelül 12 ezer befizetés 
történt, hiszen voltak olya-
nok, akik többször is be-
szálltak. A szerencsésebbek 
persze nyertek is, de a leg-
jobban - hogy, hogy nem - a»-
két osztrák járt. Ok ugyanis 
az első 14 helyre szereztek 
maguknak jogosultságot, s 
így vettek fel jogtalanul 117 
millió forintot. Ebből a kár-
ból megtérült 421 ezer fo-
rint. Azt azonban nem tud-
juk, hogy az 556 millió és a 
117 millió közötti pénzzel 
mi lett. Megsemmisültek a 
nyilvántartások, áttekinthe-
tetlenné vált a cég ügyvitele, 
könyvelése, így aztán nem 
tudni, mennyi pénzt fizettek 
ki jogosan a játékosoknak, s 
mennyi tűnt el valahol, vala-
k i d n é l . 

Ennek az ügynek azonban 

ki is kellett valahogy rob-
bannia, s ez nyilván nem 
úgy történt, hogy az osztrá-
kok feladták magukat. Egy 
két évvel ezelőtti feljelentés 
nyomán, melyet egy hódme-
zővásárhelyi lakos tett meg, 
elindult egy vizsgálat D. P-
né ellen, aki ennek a rend-
szernek a munkatársa volt. 
Csakhogy tevékenysége 
közben tévedésbe ejtette az 
ügyfeleket , nem pontosan 
azt mondotta nekik, mint 
ami a j á t ékszabá lyokban 
benne foglaltatott. Közben 
több, mint kétszáz feljelen-
tés érkezett, ebből 76 eset-
ben vált bizonyítottá a csa-
lás. Jövő héten hétfőn a vá-
sárhelyi bíróságon indul meg 
a tárgyalás D. P-né ellen, s a 
hétrendbeli csalással vádolt 
N. B. A. ellen. 

A magyar nyomozók köz-
ben értesítették az osztrák 
kollégákat is, akiknek szin-
tén ismerős volt a két oszt-

rák úriember. A tegnapi saj-
tótájékoztatón dr. Lukács 
János ezredes és Gerhard 
Schmid c sendőr fe lügye lő 
egyaránt a nemzetközi nyo-
mozás eredményességéről, a 
közös munka gyümölcséről 
beszélt. G. M. és J. G. pilla-
natnyilag Ausztriában van 
előzetes letartóztatásban, 
várhatóan a büntetőeljárás is 
ott folyik le ellenük, mivel a 
magyar hatóságok felajánl-
ják az osztrákoknak, hogy 
átengedik az ügyet. Vannak 
persze további magyar ré-
szesei is a csalásnak, így 
például B. Z-né, a Connecti-
on magyar irodavezetője, il-
letve két hölgy, akik egy 
biztosítási csalásban vettek 
részt. Az osztrákok számlá-
ját nemcsak a piramisjáték 
terheli, hanem további bűn-
cselekmények, javarészt csa-
lások, több millió forint ér-
tékben. 

Arafő László 

jegyzet 

Döntés után 
C songrád megye vezető a megszüntetésre ítélt 

ágyak számát törvényileg rögzítő listán. A maga 
521 ágyával az első három között van, s amikor még 
csak kósza hírek keringtek arról, hogy a megyei kór-
házzal az országban egyedül nem rendelkező Csong-
rád megyében több mint félezer ágyat visznek ki a 
kórtermekből, már érzékelhető volt, hogy ez a nagy-
számú ágylepltés nem megy (át) csont nélkül. 

S így is lőn, hiszen a negyedik fordulóra már úgy 
érkeztek a kórházvezetők és kórházfenntartók, hogy 
nem engednek többet, mint amennnyit az első három 
alkufordulóban önként, de nem dalolva felajánlot-
tak. 

Az utolsó egyeztető tárgyaláson nem is volt vita, 
huza-vona, körülbelül öt perc alatt kimondták: nincs 
több ajánlat, nincs megegyezés. 
Tjogy kijár jól, vagy az eredeti ajánlásnál jobban 

l i az egészségbiztosító döntése nyomán, ma még 
kérdés. Bár vannak, akik úgy vélik esetleg lobbyk 
lépnek működésbe, s a megyeszékhely esetleg jobban 
jár - ha egyáltalán ebben a menetben valaki is jól 
járhat - , mint a kisvárosok gyógyintézményei. 

Nem volt eredményes az alkudozás és sejteni lehet, 
hogy lesz-lehet még óvás a döntő után, ha a bírók 
részrehajlónak mutatkoznak. 

• C90-, 

A A K C I Ó I 
Körös 38 falazóblokk -15% S0FA ajtók, ablakok -15% 
Holland tetőcserép -10% SCHINDLER tetőablak-10% 

'MODUL BAU 
Szentesi, makói téglák nagy kedvezménnyel! 

'MODUL BAU Szeged, Csongrádi sgt. 27. Tel.: 62/491-022. 
Dorozsmai u. 5-7. Tel.: 62/311 -092 it»/u 

• A MEP számol\ a kórházak várnak 

Újabb kórházi 
ágyforduló 

Szeptember 23-án ült 
össze utolsó alkalommal 
a Csongrád megye i 
egyeztető fórum, hogy 
megegyezésre jusson az 
521 kórházi, illetve kli-
nikai ágy leépítéséről. 
Amint arról annak ide-
jén hírt a d t u n k , kon-
szenzus nem született, a 
kórházak fenntartói és 
vezetői ugyanis az 521-
ból csak 436 megszün-
tetésre ítélt ágyat tudtak 
elosztani egymás között, 
s 85 ágy sorsa függőben 
maradt. Az alkuk során 
megajánlottnál többről 
egyetlen megyei fekvó-
betegintézmény sem volt 
hajlandó lemondani az 
utosó tárgyaláson. 

Miután a megyei egyezte-
tő fórumon nem jött létre 
megegyezés - a törvény 
szerint - a megyei egészség-
biztosítási pénztár dönt ar-
ról, hogyan oszlik meg az 
521 ágy Csongrád megye 
fekvőbeteg- intézményei kö-
zött. 

A kórházak között i 
egyezkedés eredménytelen-
ségét rögzítő jegyzőkönyvet 
a megyei egészségbiztosítási 
pénztár október 3-án kapta 
meg Csongrád megye tiszti-
főorvosától. E naptól számí-
tott 15 nap múlva kell a me-
gyei egészségbiz tos í t ás i 
pénztárnak végső döntéssel 
előállni az intézményenkénti 
leépítendő ágyak számáról. 
A MEP igazgatóhelyettese, 

dr. Csenke László kérdé-
sünkre elmondta, hogy elvé-
gezték a számí tásoka t , 
egyezte tésre e lküldik áz 
ÁNTSZ-nek és az OEP-nek, 
s majd ezután közlik a vége-
redményt a kórházak veze-
tőivel, a fenntar tó önkor-
mányzatokkal, illetve a nyil-
vánossággal. 

Miután a törvény 521 ágy 
megszün te tésé t í r ja e lő 
Csongrád megyében, ezért 
ezt az ágyszámot, s nem a 
konszenzusra nem került 85 
ágyat osztották el. A kórhá-
zak alkufolyamatban fela-
jánlott ágyszámait csak ten-
denciaszerűen vették figye-
lembe - m o n d t s Csenke 
doktor. A számítások alapjá-
ul a „lakossági ellátottság 
azonos fokú b iz tos í t á sa" 
szolgált, ami egyszerűbben 
szólva azt jelenti, hogy 10 
ezer lakosra 52 kórházi 
ágyat számol tak . Ezt az 
arányt minimium biztosítani 
kell, s ez a minimum minden 
kórházat egyformán megil-
let. 

A megyei egészségbizto-
sítási pénztárak osztják el az 
ágyakat, mégpedig minden-
hol annyit, amennyit a tör-
vény az adott megye számá-
ra leépítésre előír. Ha a kór-
házak nem f o g a d j á k el a 
MEP-ek döntéséit, akkor fe-
lebbezéssel fordulhatnak az 
Országos Egészségbiztosítá-
si Pénztárhoz, illetve ennek 
elutasító válasza esetén a bí-
rósághoz. 

Kalocsai Katalin 

Intézmény Jelenlegi ágyszám Leépítésre ajánlott 
ágyszám 

SZOTE 1477 130 
Szeged 772 40 
Gyermekkórház 105 10 
Szentes 659 100 + 40 
Makó 360 35 
Vásárhely 491 76 
Deszk 213 5 


